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Møde i Sejs-Svejbæk Lokalråd 

 

#Lokalråd 

Dato: 

04.06.2024 kl. 19:30 i Multihuset 

Deltagere: 

Niels Møller Salomonsson (formand), Lars Bue Nørbjerg (næstformand), Thomas 

Frost Dalgaard (kasserer), Adrian Tresoglavic, Bjarke Rasmussen, Hans Jørgen 

Søgård Hansen og Anders Koed. 

Ikke til stede: 

Carsten Aaby (sekretær) 

Referent: 

Frost Dalgaard 

Korte meddelelser siden sidst: 

Velkommen til tre nye suppleanter. Anders Koed, Bjarke Rasmussen og Hans 

Jørgen Søgård Hansen. 

Korte meddelelser siden sidst: 

Ingen meddelelser 

Nyt fra arbejdsgrupperne: 

De Små Fisk: 

Bekymringer omkring diameteren på badebroen. Indsnævrer den arealet for 

meget. Bekymringen deles med tovholdere og kommunen 

Naturbeskyttelse: 

Den 10.06.2024 kl. 19 er der planlagt dialogmøde med Dorte Christiansen, Søren 

Christiansen og Britta Riishede fra Linå Vesterskov, Ludvigsmarken. 

Naturbeskyttelsesgruppen afventer svar om proces fra Silkeborg Kommune og 

Danmarks Naturfredningsforening. 
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Ny jernbane: 

Der udarbejdes nyt kommissorium efter sommerferien. 

Projekt ”Hjerterum” og infrastruktur ved Sejs Skole: 

Den 04.06.2024 afholdes sidste følgegruppemøde inden sommerferien, vedr. de 

sidste detaljer i hjerterums-processen. Carsten går til mødet, som foregår samtidig 

med lokalrådsmødet. 

Sager til drøftelse: 

- 

Henvendelser fra borgere og andre: 

En borger har henvendt sig på Facebook med analyse af naturen i Danmark. Dette 

med en opfordring til styrkelse af fredningsarbejdet. Materialet er sendt videre 

til fredningsgruppen. 

Nyt fra Silkeborg Kommune: 
1. Så mange brugere er der til haller, sale og fodboldbaner i Sejs-Svejbæk. En analyse 

viser, at der i 2023 var 265 brugere per indendørs facilitet. Det placerer Sejs-Svejbæk, som 

dem i kommunen der har 8. flest antal brugere per indendørs facilitet. Der er 636 

forenings-fodboldspillere på 56.864 m2 boldbaner. Det svarer til, at der er 89 m2 

fodboldbane per spiller. Det placerer Sejs-Svejbæk som dem, der har 2. færrest m2 

boldbaner per spiller i kommunen. Analysen skal bruges i dialog med foreninger og 

lokalområder omkring ønsker til at udvikle faciliteter til idræt. Kultur-, Fritids-, Outdoor-, 

og Idrætsudvalget er orienteret om analysen. (Kultur-, Fritids-, Outdoor-, og 

Idrætsudvalget, 06.05.2024, punkt 6) 

Tallene kan ikke bruges til så meget uden angivelse af udnyttelsesgrad, 

hvilket mangler. Taget til efterretning. 

2. Forberedelserne til udvidelse af Sejs Skole er i gang. Sejs Skole er dimensioneret som 

en 3-sporet skole, men begynder at blive 4-sporet fra næste skoleår. Skolen forventes at 

være fuld 4-sporet i 2030. Udvidelsen af tænkes sammen med hal-udvidelse og 

infrastruktur i helhedsplanen. I 3. kvartal af 2024 startes der op på forarbejdet til et 

pædagogisk-arkitektonisk program. I slutningen af året bliver der politisk taget stilling til 

en udviklingsplan for skolen og en anlægsbevilling, så udvidelsen kan sendes i 

rådgiverudbud i starten af 2025. Der er lige nu ved at blive lavet arealanalyse, som skal 

skabe et overblik over skolens eksisterende kapacitet, uhensigtsmæssig brug af arealer og 

behov for kommende tilpasning. Det og andet har Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget 
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drøftet i forbindelse med anlægsbehovet for skolerne i kommunen. (Dagtilbuds-, Skole- og 

Familieudvalget, 13.05.2024. punkt 6)  

Taget til efterretning. 

3. Udfordringen med nok daginstitutionspladser er blevet mindre. Pasningsbehovet i 

Sejs, Laven og Linå er stigende frem til 2030, hvorefter det falder en smule. Årets prognose 

viser, at stigningen er lavere end i sidste års prognose. Det betyder, at udfordringen med at 

have daginstitutionspladser forventes at blive mindre. I 2025 forventes det, at de 

midlertidige pavilloner med 40 pladser ved Julsøhaven udfases. Dagtilbuds-, Skole- og 

Familieudvalget anbefaler byrådet, at der arbejdes med midlertidige løsninger frem til 

2028. Der skal etableres tre grupperum med en kapacitet på 45 vuggestuepladser for at 

have pladser nok ifølge prognosen og genetablere legestue til dagplejere. (Dagtilbuds-, 

Skole- og Familieudvalget, 13.05.2024. punkt 12) 

Taget til efterretning. 

4. Ny plan for at beskytte grundvandet i Sejs-Svejbæk. Der er lavet et forslag til en ny plan, 

der skal sikre grundvandet og dermed drikkevandet nu og i fremtiden i den nordlige del af 

Silkeborg Kommune herunder Sejs-Svejbæk. Forslaget til Indsatsplan Nord, som planen 

hedder, indeholder en række retningslinjer, mål og konkrete indsatser for vandværkerne i 

området. Vandværkerne har løbende været inddraget i arbejdet med planen. Hvis lokale 

ønsker at holde et borgermøde om forslaget til planen, stiller Silkeborg Kommune 

sig til rådighed for at deltage. Planen sendes snart i 12 ugers offentlig høring. Det 

beslutter byrådet. (Klima- og Miljøudvalget, 06.05.2024, punkt 9, byrådet, 28.05.2024, 

punkt 11) 

Carsten undersøger på Facebook om der er interesse for et borgermøde af denne 

type  

Kommunikation (E-mail, hjemmeside, Facebook, Foreningsnyt etc.): 

Der vil i forbindelse med infrastrukturprojektet være behov for at lokalrådet 

medvirker til viderebringelse af information fra Silkeborg Kommune. 

Eventuelt: 

- 

Næste møde: 

06.08.2024 kl. 13:30 i Multihuset 

mailto:sejssvejbaek.lokal@gmail.com
https://silkeborg.dk/demokrati/lokalraad-og-naerdemokrati/lokalraad/sejs-svejbaek-lokalraad
https://www.facebook.com/SejsSvejbaekLokalraad
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